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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
405.003-16/2023. 

 
 

Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. november 9. 

napján 09 óra 07 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott 
közmeghallgatásáról. 

 
 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Barta Gábor, Bartha György 
Imre, Bazin Levente Dávid, Borkuti László Imre, Cseléné Figula Edina, Deák-Bárdos Mihály, Erdei 
Sándor Zsolt, Fodor Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Dr. Kovács László, Kozma István 
Jánosné, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Szarka Dénes, Szécsényi Marianna képviselők, Badány 
Lajos alpolgármester, Szopkó Tibor alpolgármester  
 
Később érkezett: Bajusz Gábor, Molnár Péter, Soós Attila, Szilágyi Szabolcs képviselők 
 
Távol maradt: Hollósy Endre András, Kopcsó Gábor, Dr. Mokrai Mihály, Dr. Nagy Ákos, Dr. 
Simon Gábor képviselő, Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
Meghívottak:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának jegyzője, aljegyzői, főosztály- és 

osztályvezetői, a Miskolc Holding Zrt. és tagvállalatainak, valamint az 
intézmények képviselői a mellékelt jelenléti ív szerint 

 
Veres Pál polgármester: Tisztelettel köszönti a közmeghallgatáson megjelent állampolgárokat, 
az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, a képviselőtársait, Alpolgármester Urakat, Jegyző Urat. 
Köszönti továbbá a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzat gazdasági társaságainak, 
intézményeinek munkatársait, a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit. 
A közmeghallgatás a vonatkozó törvényi előírás szerint közgyűlési ülésnek minősül. Bejelenti, hogy 
a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 19 fő, így a közmeghallgatás határozatképes, 
amit megnyit. 
Kéri, szavazzanak arról, hogy a mai testületi ülésen – a meghívó szerint – közmeghallgatást 
tartanak. 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal 
0 tartózkodás (távol: 9 fő) mellett az ülés napirendjét a 
meghívóban foglaltak szerint állapította meg. 
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Veres Pál polgármester: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata 43. § (2) 
bekezdése értelmében a közmeghallgatáson az állampolgárok és a helyben érdekelt szervezetek 
képviselői közérdekű ügyben szólalhatnak fel. Egyedi hatósági ügyekben nem adható szó. Kéri az 
érdeklődő polgárokat, hogy hozzászólásaikat erre figyelemmel tegyék meg. Tájékoztatja a 
jelenlévőket, hogy előzetesen 8 állampolgár jelezte hozzászólási szándékát, továbbá itt a helyszínen 
1 fő jelentkezett, hogy szólni kíván a közmeghallgatáson. Elmondja, hogy ez az egy fő jelentkezése 
megegyezik az egyik korábbi jelentkező témájával. Majd megkérdezi az érintetteket, amikor 
odaérnek, hogy kívánnak-e együtt szólni erről. A válaszadásra közvetlenül a hozzászólás után kerül 
majd sor, amennyiben az érintett tisztségviselő, a Polgármesteri Hivatal feladatkörrel rendelkező 
főosztályvezetője, osztályvezetője vagy az érintett gazdasági társaság, intézmény képviselője olyan 
mélységben ismeri a felvetett problémát, hogy helyben választ tud adni a felmerült kérdésekre, 
észrevételekre. Amennyiben a közmeghallgatáson elhangzott közérdekű kérdésekre és javaslatokra 
azonnali válaszadásra, intézkedésre nincs lehetőség, a kijelölt szerv vagy személy az elhangzott 
felszólalás tartalmát megvizsgálja, amelyről 15 napon belül választ ad. A kitöltött felszólalási jegyek 
alapján fogja szólítani a hozzászólásra jelentkezetteket, azzal, hogy – nyomatékosan felhívja a 
figyelmet – maximum 3 perc hozzászólási idő áll mindenki rendelkezésére. A szó megadását 
követően kéri, hogy a felszólalók kérdéseiket, kéréseiket, észrevételeiket az oldalt elhelyezett 
mikrofonba mondják el. Kéri, hogy felszólalásuk előtt a nevüket legyenek szívesek bemondani. 
Köszöni mindenki megértését, kéri, kezdjék el a közmeghallgatást. Az első felszólalót, Tóth 
Martin Dominikot kéri, hogy fáradjon ki a mikrofonhoz. 
 
Tóth Martin Dominik: Családjával 1,5 évvel ezelőtt költöztek Komlóstetőre, ami nagyon jó 
környék, nagyon szeretnek ott élni, azonban sok olyan észrevételük van, amit szeretnének kérni 
Miskolc város vezetésétől, hogy valósítsanak meg. Szerencsére ezen az éven már nagyon sok 
közérdekű beruházás, fejlesztés volt a városban, amiből szeretnének egy picit ők is részesülni. Azért 
kért szót, mert többszöri kérés volt egy zárható kutyafuttató megépítése Komlóstetőn. Sajnos ez 
még nem valósult meg. Kiemeli, ez lenne az elsődleges, amit szeretne kérni, ezen felül több olyan 
pont is van, amit a komlóstetői közösségi szavazás által megtudott, hogy mit szeretnének a lakosok. 
Nagyon szeretnék az útburkolatok felújítását, mert sajnos nemcsak az ott lakók gépjárműveiben 
tesznek kárt, illetve a járdákon is nehézkes a közlekedés, főleg babakocsival, tolószékeseknek, 
hanem Miskolc város közösségi közlekedése is ezeken az utakon közlekedik. Már a Láditelepi utcán, 
illetve egész Komlóstetőn nagyjából mindenhol meg szét vannak töredezve az útburkolatok, 
melynek orvoslását szeretnék kérni. Rengeteg gyermek van Komlóstetőn, gyönyörű szép 
játszóteret kaptak az óvoda mellé nemrég. Ezen a városrészen azonban rengeteg játszótér van, 
melyek rendkívül elavultak, melyek kapcsán szeretne felújítást kérni, vagy ha van rá lehetőség, akkor 
még egy új építésűre. Készített egy prezentációt, illetve egy aláírásgyűjtést a kutyafuttatóval 
kapcsolatban, melyet át szeretne adni a vezetés részére.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, a dokumentációt Jegyző Úr átveszi. A kérdés 
azonnali megválaszolására megadja a szót a Városüzemeltetési és Műszaki Osztály 
osztályvezetőjének, Durda Péternek. 
 
Durda Péter: Az elmúlt 10 évben számos kutyafuttató, szám szerint 15 darab létesült Miskolc főleg 
belvárosi övezeteiben, melyek lakossági kérelemmel kezdődnek. A lakosok megkeresik a helyi 
képviselőt, ami alapján a képviselők az éves képviselői keretük terhére valósítják meg a beruházást. 
Ezek a zárt kutyafuttatók több szempontból előnyösek, egyrészt a kutyatartók, másrészt az 
Önkormányzat számára is. Mára el lehet mondani, hogy kialakult Miskolcon egy felelős kutyatartás, 
ami magába foglalja a kutyapiszok gyűjtését, összeszedését, illetve ez egy kedvező folyamat a 
közterületek takarítása kapcsán is. Gazdusné képviselő asszony, a komlóstetői körzet képviselője 
tud a problémáról, jelezték neki számos alkalommal. Képviselő Asszonnyal ez idáig azért nem 
sikerült megvalósítania a kutyafuttatót, mert számos olyan probléma adódott a képviselői 
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körzetében, főleg útburkolatok, járdák javítása, illetve csapadékvíz elvezetési problémák, amelyek 
prioritást élveztek.  
 
Veres Pál polgármester: A városban valóban égető probléma, hogy az elkészült játszóterek 
jelentős része már a szabályoknak nem mindig felel meg sajnos. Elmondja, horrorisztikus 
összegekbe kerül az európai szabályoknak megfelelő játszótéri elemek beszerzése és kiépítése. Ez 
sajnos egy komoly gond, de a vezetés is foglalkozik vele. Kérte, hogy gyűjtsék össze azokat a 
játszótereket a városban – nemcsak Komlóstetőn –, amelyeknek szüksége van a minél előbbi 
felújításra. Azt kell mondja, hogy egy-egy Európai Uniós szabványnak megfelelő játszóelem milliós 
nagyságrendbe kerül, ami szabadtérre kihelyezhető, ami komoly forrást igényel. Keresik ezeknek a 
lehetőségét. Osváth igazgató úrtól írásban fog választ kapni. Szólítja a következő felszólalót 
Kacsándi Miklóst. Megállapítja, hogy nem jelent meg. Írásban válaszolnak majd felvetésére, amely 
a Villanyrendőrnél lévő óra karbantartására és folyamatos üzemben tartására vonatkozik. A 3. 
sorszámmal felszólalásra jelentkező Germán Krisztián szintén nem jelent meg. Írásban kerül 
megválaszolásra az útburkolati jelek javítására, a gyalogos átkelőhelyek újrafestésére vonatkozó 
felvetése. Megjegyzi, természetesen ezzel foglalkozik a vezetés. A 4. felszólaló Sipos László úr, aki 
a Haladás utcai kerékpárút és autóút készültsége, és annak a lakosságra kiható problémáiról kíván 
szólni. Itt helyben Filep Dániel úr is ugyanebben a témában kíván szólni. Kérdése, hogy 
összevonják-e a felszólalásukat. Megállapítja, hogy igen, megadja a szót. 
 
Sipos László: Haladás utcai lakosként kért szót. Idén júniusban elindult egy projekt, útfelújítás a 
Haladás utcában, ami augusztus végéig a csatornázással be is fejeződött, de csak részben, mert nem 
történt meg a teljes csatornázása az utcának. Azt az információt kapták, hogy az alvállalkozó nincs 
kifizetve, ezért ment el. A Mento Kft. által delegált alvállalkozót sosem láttak a környéken, neki egy 
alvállalkozója végezte ezt a munkát el. Szeptemberben nem történt semmi, majd Polgármester 
Úrral egyeztetett egy bő hete, kimentek a helyszínre, megnézték, ami előtt két nappal egy másik 
alvállalkozó cég az egész utcát 5 méter szélességben 50 cm mélyen felásta, ezzel elrekesztette a 
lakosokat a külvilágtól. Nem tudták megközelíteni házaikat, lekormozta az egész utcát, amely 
sártengerré vált. Szeretnék megtudni, hogy ez miért így lett kivitelezve. Hogy történhet ilyen, hogy 
30 családot egyik pillanatról a másikra elzárnak a külvilágtól, olyan szinten, hogy csak 
gumicsizmában tudnak közlekedni az utcában a sárban. Se mentő, se tűzoltó, se egy kukás autó 
nem tud az utcába bemenni. Már lassan hetek óta nincs szemételszállítás az utcában, mert az autó 
nem tud bemenni, mert amikor még bement, majdnem be is borult az egyik szennyvíz gödörbe, 
mert úgy tudott csak megfordulni. Polgármester Úr látogatása után annyi történt november 2-án, 
hogy egy meszes táptalajt ültettek a felszínre, az egészet felhordták mészporral. Ez is természetesen 
vizes és sáros lett, ebben kell a gyerekeknek, neki is végigmenni. Hangsúlyozza, ez veszélyes 
mindenkire. Kérdése, hogy ezt az utcát miért nem lehetett szakaszosan felbontani és javítani, miért 
kellett megvárni azt, hogy bejöjjön az esős idő, és ebbe a helyzetbe kerüljenek? Miért zárták el a 
családokat a házaktól, miért kell annyit gyalogolniuk, hogy eljussanak az autójukig? Van olyan, 
akinek az autóját bezárták, ott van az út szélén és nem tudja használni. Nem történik semmi a 
javítás kapcsán, a kivitelező mindig csak arra hivatkozik, hogy esik az eső.  
 
Filep Dániel: Ehhez a témához annyit szeretne hozzászólni, hogy mivel a mészporra víz esett, ez 
így oltott mésznek minősül, ami így mérgező és maró hatással van. A másik, hogy a tegnapi nap 
folyamán ezt a felső vizes réteget a Mento Kft. alvállalkozója leszedte, és a Hejőbe kanalazta, amiről 
fotó és videó is készült.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalásokat. Megerősíti, hogy Képviselő Úrral 
kilátogattak egy hete a hétvégén. Elképesztő állapotok vannak, teljesen osztja az ott lakóknak a 
felháborodását. Az történt, hogy a vállalkozó az egész úttükröt kialakította, magyarul 50 cm mélyen 
kialakított egy út alapot, ami után nem történt semmi heteken keresztül. Ez a Hejő mentén az 



4 

eléggé agyagos, sáros talajt megnyitotta. Valóban elképesztő állapotok vannak, nem tudja a választ 
a kérdésekre, de Miklós Viktor főosztályvezető urat kéri, adjon tájékoztatás, hogy a pályázat a 
Hivatal részéről hogyan zajlott le, mi lehet mindennek az oka. Elmondja, beszélt a fővállalkozóval, 
és kérte, hogy minél előbb tegyen lépéseket annak érdekében, hogy ez az áldatlan állapot 
megszűnjön. Ezek szerint annyi történt, hogy lényegében nem történt semmi.  
 
Miklós Viktor: Teljes mértékben igazuk van a felszólalóknak. Felszólították a kivitelező céget, 
hogy azonnali hatállyal folytassa az útépítést, és fejezze is be úgy, hogy a továbbiaknak a lehető 
legkevesebb akadályba ütközzön. Műszaki ellenőrt és mindenkit kirendeltek. A Haladás utcánál azt 
rontották el, amikor kiszedték a tükröt, nem gondoskodtak a csapadékvíz elvezetésről, illetve 
szakszerűtlenül próbálták megerősíteni az altalajt. Kiemeli, ezt jelezték az építési naplóban, 
elrendelték a műszaki ellenőrön keresztül a helyzet kivizsgálását. Ezt értelemszerűen nem fogják 
annyiban hagyni. Annyi szól a kivitelező cég mellett, hogy egy 3,5 km-es útszakaszt épít a Mento 
Kft., ami a Holcim Cementgyártól vezet a Haladás utcáig. A Deák Ferenc utcánál is fellépett 
ugyanez az altalaj probléma, kapacitás problémákkal küzd a kivitelező. A Deák Ferenc utcára 
csoportosította át augusztusban minden erőforrását. Sajnos így a Haladás utca kárára, mert azt is 
párhuzamosan tudta volna végezni, ezt többször jelezték felé. November 30. a befejezési határidő, 
amely kapcsán szkeptikus, hogy be fogják-e időben fejezni a kivitelezést. Természetesen 
amennyiben nem, kötbér igénnyel élnek majd, vagy másik vállalkozó bevonásával fejezik be a 
kivitelezést. Az, hogyha kötbérrel élnek, akkor még a szerződést teljesíteni kell. Annyiban nyugodt, 
hogy a Mentonak van egy aszfaltkeverő üzeme is Miskolcon a Mechatronikai Ipari Park területén. 
Ez azt jelenti, hogy akár decemberben is fog tudni aszfaltozni. A kivitelezésre 5 év garanciát vállalt 
a kivitelező, amelyet uniós nyílt közbeszerzési eljáráson választottak ki. Megpróbálnak minden 
lehető eszközzel segíteni, illetve megpróbálják a jogi lehetőségeik szerint egy kicsit jobban motiválni 
a kivitelezőt arra, hogy szakszerűen fejezze be a munkáját. Hangsúlyozza, ezt a problémát, amit 
okozott a kivitelező, ezt nem fogják annyiban hagyni.  
 
Veres Pál polgármester: Annyit tud mondani, hogy valóban Európai Uniós nyílt közbeszerzés 
keretében választották ki a kivitelezőt. A kivitelező felelőssége, hogy határidőre és szakszerűen 
befejezze a munkálatokat. Alapvetően azt a hibát követte el, hogy a tükröt nem szakaszosan 
alakította ki, hanem egyben. Az egész útszakaszon gyakorlatilag kimarta a tükröt, nem tudja, hogy 
pontosan mit gondolhatott, esetleg azt, hogy valóban folyamatosan tudja végezni a munkát az egész 
szakaszon. Ez azonban nem történt meg. Ahogy Főosztályvezető Úr is mondta, minden jogi 
lehetőséget ki fognak használni annak érdekében, hogy minél előbb kész legyen. Javasolta azt is, 
hogy vizsgálják már meg, hogy átmenetileg mivel tudnának enyhíteni, akár egy kőzúzalék leszórása 
is segíthetne. Nyilván ez nem megfelelő alap annak az útnak, de legalább átmenetileg a sarat 
csökkenteni tudná. Kéri a megértést. Hangsúlyozza, teljesen egyetértenek a felszólalókkal, de ahogy 
ígérték is Főosztályvezető Úrral, pressziót gyakorolnak mindenképpen a kivitelezőre, hogy minél 
előbb szűnjön meg ez az áldatlan állapot. Annyi valóban igaz, hogy csak rontotta a helyzetet az 
elmúlt hetek esőzése. További megértést kér, de ennyi az Önkormányzat jogi lehetősége ebben a 
pillanatban. Képviselő Asszony is jelezte, hogy hozzá szeretne szólni a felvetéshez, megadja neki a 
szót.  
 
Kozma István Jánosné: 2020-tól kíséri figyelemmel a Haladás úti helyzetet, és tapasztalja az 
áldatlan állapotokat. Tegnap sikerült elérni a vállalkozót, aki azt az ígéretet tette neki, hogy zúzott 
kővel, illetve sóderrel leborítják az úttestet most vasárnapig, illetve azt is, hogy a szemétszállítást 
megoldják. Tegye ki mindenki a háza elé a szeméttárolót, írja rá a házszámot, majd kiviszik a 
kukáshoz, az üres edényeket pedig visszahelyezik a lakosok elé. Ennyi a fejlemény, és nagyon várják, 
hogy valami történjen, mert csak meg tudja erősíteni, valóban áldatlan állapotok vannak. 
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Veres Pál polgármester: Megköszöni a segítséget, az jó, ha minél többen gyakorolnak pressziót a 
kivitelező felé. Az 5. sorszámmal felszólalásra jelentkező Boros Gábort kéri, hogy fáradjon ki a 
mikrofonhoz. 
 
Boros Gábor: Görömböly-Tapolca összekötő út és a Görömböly patakkal kapcsolatban kért szót. 
A Görömböly patak kapcsán számára tűrhetetlen, hogy az elmúlt időszakban nagyon sok szemetet 
hordanak az úgynevezett Natura 2000-s területre. Ezzel kapcsolatban többször tett különböző 
szakhatóságok felé feljelentést, de semmi nem történt. A víz általában lefelé folyik, és az ő területe 
a görömbölyi végállomásnál van. Egy biológiai szennyvíztisztítót alakított ki annak érdekében, hogy 
a fentről lefolyó szennyvizet megszűrje. Arra azonban nincs felkészülve, hogy azt a hordalékot, 
amit a víz lehord, hogy azt összegyűjtse, és saját költségén elvigye a lerakóhelyre. Hajdanában, 
amikor a Görömböly-Tapolca összekötő útépítésének az első fóruma volt a Polgármesteri 
Hivatalban, akkor kérte Alpolgármester Asszonyt, hogyha megoldható, a két település végénél lévő 
útvégeknél kamerás rendszert építsenek ki, hogy lehessen látni, milyen járművek szállítanak oda 
szemetet. Hangsúlyozza, a szeméthalom egyre jobban nő. Ez a történet a tulajdonosok védelméről 
is szól. A legnagyobb probléma az, hogy a szemét elhelyezése egy nagyon drága mulatság. Ha 
valakinek a területére leborítják, akkor az rögtön nem a köznek a szemete, hanem saját tulajdonává 
válik, és az ő kötelessége a szemét onnani elszállítása. Ennek a kivizsgálását kéri. A másik téma 
Görömböly-Tapolca összekötő útnak az építtetése. Hajdanában, még Kobold polgármester úr 
időszakában kapcsolatba került a Nemzetközi Golf  Szakosztály alelnökével, aki abban az 
időszakban már golfpályát épített volna az ő és szomszédja területére, a Debri erdő területrész 
bevonásával. Már akkor meg akarta volna építeni az az utat, ami a Görömböly-Tapolca összekötő 
út. Ez az elképzelés sajnos gellert kapott. A későbbiek folyamán jelentkezett egy német befektető 
cég, aki szintén golfpályát építtetett volna, a terv szintén füstbe ment. Ez a város szempontjából is 
minőségi fejlesztés lett volna. Nem lett volna akkor se mindegy Tapolcának, hogy valaki a 2-es 
busszal, vagy az akkori időben megfelelő autócsodákkal érkeztek volna. Az összekötő út építése 
kapcsán nagy felháborodás volt a lakosság részéről. Érthetetlen volt számára az a közöny, amit ezzel 
az ellenállási mozgalommal akartak kialakítani. A jövő útja mellett állt a kezdetektől, aminek az 
érdekében ingatlanját használatba adta a kivitelező cégnek, a Mento Kft.-nek. Nem gondolta, hogy 
ilyen felfordulást fognak neki okozni az ingatlanján. A patak kiépítésében is rendezetlenséget lehet 
tapasztalni. Az elmúlt időszakban több mint 700 négyzetméter burkolatot építettek ki a patakba. 
Anno, amikor a város részéről Vámos Csaba megkereste ezzel kapcsolatban, akkor az akkori 
tervben még nem szerepelt ilyen. Akkor még egy 9 méter széles patakban lévő csatlakozás lett 
volna, ami jelen esetben 25 méter lesz. Az útépítéshez a kezdetekben is ingyenesen hozzájárult az 
ingatlanja azon részéből, ami az utat képezte. Azt a területet soha nem használta, és értelmetlennek 
tartotta volna bárki elől is elzárni az útterületet. Az útépítéssel kapcsolatban azt a rendezetlenséget, 
amit az ingatlanján kialakított a Mento, a hónap első napjaiban, mivel a szerződés november 30-ig 
szólt, írásban közölte feléjük, hogy megszünteti. Erről Vámos Csaba urat és Borkuti László 
képviselő urat is értesítette, e-mailben elküldte ezt a felmondást. Ez abból a szempontból 
nehezítené meg az ott élők életét, mert ott többszáz kocsival az anyagnak a kiszállítása történne 
ebben a sávos időben. Ez hatalmas fennakadást jelentene a településen élőknek is. Elmondja, meg 
lehet érteni a Mentot is, mert a szerződésük június 26-án történt, és azóta ők hihetetlen mennyiségű 
közmű anyagot szállítottak le és építettek be az idő folyamán, az időjárás nekik sem kedvez, az 
időpont is ki lett csúsztatva február végéig. Ehhez kapcsolódna egy másik kérése, hogy mint 
magánszemélyként, a rendezési tervnek a megváltoztatását kéri. Nem nézte az eseményeket, hogy 
a városnak milyen távlati fejlesztési elképzelései vannak. Területe, ami korábban az idegenforgalmi, 
egyéb besorolásban volt, az meg lett változtatva korlátolt funkciójú mezőgazdasági ingatlanná. 
Korábban nagy terveket szőtt ezzel kapcsolatban, az ingatlan fejlesztésével, ami most álom 
lehetőség maradt. Ezért szeretné kérni a város vezetésétől a rendezési terv módosítását. 
Mindezekről, hogy mi minden kialakítást végzett el az elmúlt időszakokban – jelen esetben is tud 
tájékoztatást adni – a tulajdoni lap is mutatja. Neki nagy veszteség az, hogy a Roden Kft., aki az 
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útépítést tervezte pár nappal hamarabb bejelentkezett a földhivatalnál, amire neki két évet kellett 
várni. Ha ez nem történt volna meg, akkor ez neki semmilyen problémát nem jelentett volna. 
Elnézést kér, hogy ilyen sokáig beszélt.  
 
Veres Pál polgármester: Nem állította meg, mert három problémát vetett fel, amelyek mindegyike 
önállóan is probléma lehet. Válaszadásra felkéri Főosztályvezető Urat az összekötő út kapcsán. 
Közben elmondja, hogy valóban, a helyi lakosság egy része problémákat vetett fel az úttal 
kapcsolatban. Elmondja, valamennyi felvetett problémát megvizsgáltak, és az ő elsődleges 
kéréseiknek megfelelően módosították a terveket, így valósul meg a beruházás. Nem tudtak újabb 
problémát felvetni, csak fenntartották a tiltakozásukat, ennek ellenére – értelemszerűen – a 
beruházást megvalósítják. A vezetés is látja, azzal, hogy ott egy jobb minőségű út áll elő, így egyrészt 
a forgalomcsillapításra mechanikus eszközök nagy számban lesznek az úton. Ezt úgy kell érteni, 
hogy oszlopok, illetve fekvő rendőrök. Ezen felül foglalkoznak már azzal, hogy ezzel ott a 
biztonságot meg kell teremteni, a hulladék illegális elhelyezését, annak lehetőségét sajnos meg 
kellene akadályozniuk, hiszen így könnyebbé válik, mint ahogy a murvás úton szállították eddig, 
egy jobb minőségű úton. Átadja tehát a szót Főosztályvezető Úrnak. 
 
Miklós Viktor: A felszólalásnak három része volt. Az illegális hulladéklerakás, mellyel kapcsolatban 
a közterületi kamerák elhelyezését kérte, az útépítés, illetve a rendezési terv. A beruházással, az 
útépítéssel kapcsolatban tud érdemi választ adni. A korábbi felszólalásban elhangzott Haladás utca 
tekintetében egy kérdésre még nem adott választ, ezt szeretné pótolni. Az alvállalkozói számlákat 
az Önkormányzat fizeti ki, nem a fővállalkozó. Ezért nem állhat fenn olyan helyzet, hogy az 
alvállalkozói teljesítések nem kerülnek ellentételezésre. Hiszen a közbeszerzési törvény alapján ezt 
az Önkormányzatnak kell kifizetnie. Minden alvállalkozó ki van fizetve. Visszatérve az útépítéssel 
kapcsolatban feltett kérdésre, válaszában elmondja, mikor átadásra került a terület, akkor a 
MENTO Kft.-t megkérdezték hol szeretne deponálni. Ekkor jelezte a MENTO Kft., hogy már 
megállapodott a most Felszólaló Úrral, hogy az ő területét fogják deponálási, építési területnek 
használni. A MENTO Kft. és a Felszólaló Úr közötti jogviszonyba az Önkormányzat nem tud 
beleszólni. Ezt a két félnek kell rendeznie. Minden egyes kivitelezésnél, ha a vállalkozó egy területet 
deponálásra használ, akkor utána a területet rekultiválnia szükséges. Ezt minden egyes esetben a 
kivitelező félnek el kell végeznie. A kivitelezés még javában folyik, jelentős tuskómarást végeztek, 
a közműépítés megtörtént. Véleménye szerint ez az oka annak, hogy jelentős törmeléket halmozott 
fel a vállalkozó a területen. A tulajdonos kérheti a kivitelezőtől, hogy haladéktalanul takarítsa ki a 
területet és szállítsa el az építési törmeléket. Ezt legkésőbb a munkaterület visszaadásával meg kell 
tennie. A kérdés másik részét megválaszolva elmondja, maga a csapadékvíz elvezetésénél a Hejő-
patak mentén – az eredeti tervben 200 m2 burkolás volt, most kb. 600-700 m2-nél járnak. Ennek az 
oka, hogy mikor a tulajdonosi hozzájárulási kör, kisajátítási, adás-vételi kör volt, akkor egy olyan 
tervdokumentáció állt rendelkezésre, amit az engedélyező hatóságnak szükséges beadni. Az 
engedélyező hatóság előírt több feltételt, többek között a tulajdonviszonyok rendezését. Ekkor 
keresték meg a tulajdonosokat. Szakhatóságként bevonták a Vízügyi Hatóságot, pontosít a 
Katasztrófavédelmet, azon belül a Vízügyi Hatóságot. A vízjogi létesítési engedély kiadásának egyik 
feltétele az volt, hogy 200m2 helyett 700m2 patakmeder burkolást kell elvégezni a csapadékvíz 
megfelelő elvezetésének érdekében. Maga a kivitelezésre alkalmas kiviteli tervekben már ez 
szerepel. Egyetlen négyzetméterrel sem engednek többet burkolni a MENTO-nak, mint amit a 
hatóság előírt, mert nem akarják, hogy a zöldterület kárára menjen a mederburkolás. Erről biztosítja 
a felszólalót, a kiviteli tervektől nem fog eltérni a cég. Amit a felszólaló látott, az még az 
engedélyezési szintű terv volt, akkor még végleges építési engedéllyel nem rendelkeztek, azok 
alapján indították meg a tulajdonviszony rendezéseket. A befejezési határidő december 15. napja. 
Már végeztek a közműépítéssel, a csapadékvíz elvezetéssel. Itt szélességében kiszedték már az 
útalapot, most rakják le a geotextilt, georácsot, zúzott követ, ck alapot, utána jön az aszfaltréteg. 
Véleménye szerint nem lesz gond a befejezési határidővel. Várhatóan nem fogják kérni a kivitelező 



7 

cégtől most a növénytelepítést, majd csak márciusban a garanciális jogok keretében, mert most 
nincs értelme – decemberben – növényt telepíteni. Ezért márciusra ütemezik azt. A rendezési terv 
és a köztisztasággal kapcsolatban feltett kérdés megválaszolásában más az illetékes.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a választ. Főépítész Úr jelen van, a feltett kérdésekre írásban 
válaszol. Az illegális hulladék elhelyezés nagyon égető probléma a városban mindenhol. Hihetetlen 
mennyiségű pénzt költ a város arra, hogy ezeket megakadályozza, elhárítsa. Az egyik lehetséges 
megoldás a kamerák elhelyezése. Ahogyan korábban is említette, az útnak a jobb minőségű 
megvalósítása szükségessé is teszi, hogy ott biztonsági intézkedéseket tegyenek. Ígéretet tesz arra, 
hogy ennek lehetőségét megvizsgálják és minél előbb megoldást találjanak a problémára. Igazat ad 
abban, hogy a felelőtlen polgárok elkövetik ezeket a vétségeket a jószándékú emberek kárára, illetve 
a városvezetés kárára, melyet a városnak kell utána rendbe tenni. A további felvetésekre írásban 
válaszolnak.  
Szólítja a 6. sorszámú felszólalót, Filippinyi Pétert kéri, fáradjon ki a mikrofonhoz. 
 
Filippinyi Péter: Az Egyetem feletti Csermőke dűlővel, Gólyahír dűlővel, a zúzalékos utakkal 
kapcsolatban kérdezi, tavasszal az internetes felületen jelezte, hogy az út állapota járhatatlan. 
Alkalmatlan gépjármű forgalomra. Válaszként kapta, hogy nincs rá pénz, majd valamikor lesz 
valami. Nyáron nem történt semmi. Személyesen ment el a Városgazda Kft.-hez, hogy kompetens 
személlyel beszéljen. Azt mondták, hogy nem lehet, majd továbbítják a kérést. Azóta nem kapott 
választ. Októberben ismét jelezte az internetes felületen a problémát, arra sem kapott választ. Az 
út járhatatlan. Gázpalack cserét sem vállalnak oda, mert nem tudnak felmenni. Évek óta fogy az út 
magassága, már kb. 50-60 cm-t vesztett, mert a víz a hordalékot lehordja. Az y-tól kb. 150 – 200 
méteres meredek szakaszról van szó. Évek óta ez a probléma, járhatatlan az út.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a hozzászólást. Osváth igazgató úrnak adja meg a válaszadási 
lehetőséget.  
 
Osváth Zoltán: Információi szerint a 60504 hrsz.-ról szól a történet, ahova a 6487-es 
önkormányzati út vezet. 2022. évben volt javítva az út. Ebben az évben is volt egy szakasza javítva, 
az alsó szakasz, az Egyetemtől valameddig. Ez a szakasz most jól járható. Ezt követően van egy 
nehezen járható, majd a 60504-nek a magasságában van az útnak egy, ha nem is járhatatlan, de 
nagyon nehezen járható része. Kollégái megnézték a lehetőségeket. Gréderrel nem lehet 
megközelíteni a helyszínt, mert nem tud forogni. Az a vállalkozó, aki az utat csinálja – nyáron az 
ágak behajlása miatt nem tudott oda menni jármű, most megnézték el lehet oda menni – megfogja 
nézni a terepet. Ajánlatot fognak kérni, hogy milyen úton, módon lehet ezt megjavítani. Ettől 
függetlenül a vízelvezetés problémái miatt, nem mondja, hogy nagyon rövid távú lesz a megoldás, 
de ha nagy esők jönnek, annak lesz hatása az út minőségére.  
 
Veres Pál polgármester: Összefoglalja a problémát, ez egy meredek útszakasz, amin a csapadékvíz 
elvezetés nincs megoldva és gyakorlatilag az utat elmossa.  
 
Osváth Zoltán: Tapolcának ezen a részén az Egyetemvárostól a Bencések útjáig sehol nincs 
megoldva a vízelvezetés. A Kiskőkötő, Nagykőkötő és a többi utca. Ezen az úton is ez a probléma. 
Személyesen is bejárta az útvonalat egészen a tetőig. Nagyon nyögvenyelős, mindenképpen 
beavatkozásra van szükség. Amint meg van az ajánlat, forrás természetesen nincs, de 
átcsoportosítanak, hogy ezt meg tudják oldani.  
 
Veres Pál polgármester: Értelmezése szerint, rövid távú megoldás a murvás út, hiszen lemossa a 
víz. Az úthálózat fejlesztés elég korlátozott lehetőségekkel bír. Hazai források erre jelen pillanatban 
nincsenek, uniós források felhasználásával az új szakaszban szintén nem valósítható meg útépítés. 
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Csak abban az esetben, ha gazdasági célt szolgál a fejlesztés a mostani ismeretek szerint. Ennek 
ellenére pont azon a részen – Tapolcán, illetve az Egyetemváros feletti részen ismertek azok az 
utcák, melyek ilyen gonddal küzdenek – rövid távú megoldásokat igyekeznek keresni. Erre kéri is 
Igazgató Urat, különösen figyeljenek az ilyen gyorsan amortizálódó utakra.  
Az 7. sorszámmal rendelkező felszólalót, Honvéd Józsefnét kéri, hogy fáradjon ki a mikrofonhoz. 
 
Honvéd Józsefné: Örülne annak, ha a képviselők jobban odafigyelnének különböző területekre 
az egészségügytől kezdve mindenfelé. Összeírt pár dolgot, lehet három percben nem tudja 
elmondani. Saját tapasztalatait gyűjtötte össze, illetve, azét, aki hozzá elmegy segítséget kérni. A 
nyár folyamán a Miskolc, Klapka utca 1-3. számnál olyan csőtörés volt, hogy 66 lakás nem jutott 
vízhez. És így el kellett elhárítani a csőtörést, amit akkor a MIVÍZ Kft. megpróbált megoldani. Egy 
ideig sikerült is, de utána kimentek oda teherautóval, földgyaluval elrendezni a területet és utána 
beszakadt a földterület és megnyomta a régi 43-44 éves csöveket. Úgyhogy most egy újabb 
csőtörése volt. Olyan nagy mértékű, hagy az egyik garázst is elöntötte és az előtte lévő lépcsőháznak 
kettő pincéjét is a víz. Így ki kellet záratnia a vizet. 66 család, közel kettő napig nem kapott vizet, 
lajtos kocsiról vételezték. A MIVÍZ Kft. ígéretet tett és el is kezdte a földmunkát, de utána el lettek 
vezényelve onnan a munkások, azért, mert nekik máshol nagyobb csőtörésük volt és azt kell 
megoldani. Ezzel a dologgal úgy volt, ha a MIVÍZ Kft. elvégzi ezeket a feladatokat, neki mindegy, 
hogy a MIVÍZ-nek fizeti ki az elvégzett munkát, vagy vállalkozót keres. De ugye a kisvállalkozók 
nem rendelkeznek megfelelő munkagépekkel. És ahogyan levezényelték a munkásokat, ottmaradt 
víz nélkül a 66 családdal. Akkor neki azonnal vállalkozókat kellett mindenhonnan összeszednie, 
hogy ki az, akinek van olyan munkagépe, aki ezt meg tudja oldani. Voltak olyan ígéretek, hogy 
majd… Ugye 66 család nem maradhat ivóvíz nélkül napokig, meg hetekig. Tehát kicsit furcsának 
tartotta a MIVÍZ hozzáállását, mert amit ő megcsináltat valakivel, mint közös képviselő, ő fizeti a 
számlákat. Azután, hogy sikerült egy olyan vállalkozót találnia, hogy nem vonultak el, míg meg nem 
csinálták a csőcserét, és jelen pillanatban visszaállt hétfő estére a vízszolgáltatás. Most az a nagy 
dolog történt, hogy így a rozsdás csövekből, amit ki is emeltek, olyan 1-2 cm vastagságban volt a 
rozsda benne, ami bekerült a hálózatba, így felkerült a lakásokba is. Ezáltal a vízórák is eldugultak. 
A csapok szintén rozsdásak, homokosak lettek. Ennek következtében több vízóra is 
megrongálódott, amit szintén cseréltetni kellene majd. Mert ugye ezt a közös költségből nem tudják 
finanszírozni, hanem mindenkinek magának kell fizetni. A víz alapvető szolgáltatás, arra minden 
embernek szüksége van. Ezt kicsit furcsállta a MIVÍZ részéről, de állítólag törvényileg meg van 
nekik tiltva, hogy ezt nem végezhetik el, nem csinálhatnak ilyet. Nekik ugye sokkal nagyobb 
problémájuk volt, nagyobb csőtörések voltak. Tapolcán, a Középszeren, meg különböző 
városrészekben, ahová el kellett nekik vonulni és ott kellett hagyni a félbehagyott munkát. Ő ettől 
ledöbbent, de nem volt mit tenni, meg kellett oldania. 44 éve lakik ott és 24 éve közös képviselő, 
így eléggé rálát a dolgokra, a problémákra. Mindennap vannak olyan feladatok, amelyeket meg kell 
oldani. A legnagyobb fájó pontja, hogy a Holding már évekkel ezelőtt, még, amikor Alakszai jegyző 
úr volt, azt írta a Holding, hogy ők látják el a közös képviseletet. Akkor ő nagyon szépen kéri a 
Holding vezetőket, hogy adják neki oda azokat a jegyzőkönyveket, ahol ők meg lettek választva 
közös képviselőnek. Adják elő azokat a számlákat, amiből kiderül, hogy ők ott valaha is valamit 
finanszíroztak, amit kifizettek. Mert ő fizeti a számlákat, ő rendezi a dolgokat, ő rendeli meg a 
MIHŐ-től a fűtést, minden egyéb dolgot. Úgyhogy ők törvénybe ütköző dolgot csináltak már 
hosszú éveken keresztül, nem beszélve a MIK Rt.-ről, ami ellen nem véletlenül van eljárás. Ugye a 
MIK Rt. hozzájutott három házfelügyelői lakáshoz csalások útján, vannak bizonyítékok nála. Ők 
ezeket az ingatlanokat bérbeadják, ők ebből nagy hasznot szednek le, de ő abból egy fillért nem lát. 
Dugulás elhárítástól kezdve tetőszigetelésig mindent ő lát el. Akkor mit csinál a MIK ZRt.? Ezt 
költségvetési csalásnak hívják. Legalábbis az ügyvédek szerint, akik ebbe belelátnak, vagy aki intézi 
neki a dolgokat a házaknál. Kéri a városvezetést, hogy nézzenek a MIK Zrt. ügyére is, meg a 
Holding ügyére is, mert ez nem úgy működik, hogy ők beszedik a pénzt, ő meg kifizet mindent, 
csináltat mindent, és most itt van, hogy a fémcsövek, amik annyira el vannak rozsdásodva, ki kell 
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cseréltetnie. Most kért a vállalkozóktól árajánlatot, hogy ki az, aki adna neki kedvezőbb árajánlatot, 
hogy az alagsori részeken keresztül ki tudja cseréltetni a rozsdás csöveket. Ez nem csak nála 
előforduló eset, hanem más épületeknél is, csak valószínű, hogy nem merik elmondani, nem merik 
jelezni. Neki szoktak szólni, hogy ő szóljon, mondja a Polgármesternek, vagy menjen a Jegyzőhöz, 
a képviselőhöz, mert nem mernek szólni. Kicsit azt is furcsállja, hogy a képviselők mostanában 
hogyan tartanak fogadóórát. Ritkán tudnak kapcsolatot teremteni a Jegyzővel, vagy bárkivel. Úgy 
gondolja, jobb volna odafigyelni ezekre a bejárásokra. Van nála néhány dokumentum, amit, ha sor 
kerül rá, majd meg is fogja mutatni. Kíváncsi arra, hogy a rendőrség hogyan vizsgálta ki a 
költségvetési csalásokat. Ilyen is a kezébe került, tud róla, vannak rálátásai, úgyhogy ezt is furcsának 
tartja, hogy ilyen esetben vagy hiányos a rálátásuk, nincs kellő dokumentumuk, vagy nem is tudja. 
Szóval elgondolkodtató, ha valakit kifli, vagy kenyér lopás miatt elzárnak, akik milliós csalásokat 
követnek el, azok meg szépen, szabadon lovagolnak, csavarognak, vagy éppen építkeznek, vagy 
egyéb dolgokat csinálnak. Tudja, hogy nagyon sok problémája van a városnak, és, hogy anyagilag 
sem úgy áll a város, de ezeket a csalásokat jó volna felszámolni. Vannak kátyús utak, amiket 
végignézett, végigjárt már több területet. Jó volna szemetes edényzeteket kihelyezni járdákra, 
közutakra, mert látja, az is nagyon hiányos. A közterületeknek ezek a balesetveszélyes járdái. Az 
ebtartási rendelettel kapcsolatban elmondja, a Hatósági Osztály nem tudja alkalmazni, a bérházban 
a nagy kutyát hogyan tarthatnak, mennyit tarthatnak és milyen feltételekkel? Csendháborítás. A 
Hatósági Osztálynak mennyire van rálátása, hogyan intézi ezeket az ügyeket? Városgazda. Mivel 24 
éve csinálja ezt a közös képviselős dolgot, azóta rálát, hogy még nagyobb szemét van a falevelektől, 
különösen ilyenkor, ősszel. Hiányosnak tartja a Városgazda munkásait. Vagy kevés a pénz, kevés az 
ember és nem mennek dolgozni. Szerinte a segélyeket kellene megfogni, vagy nem adni segélyt és 
munkára vinni az embereket, mert ez nem állapot, hogy állandóan ő sepri, vagy akiket alkalmaz 
embereket, mert alkalmaz takarítókat, hogy segítsenek, oldják meg, ne legyenek szeméttelepen. 
Lefényképezte most is, hogy mennyi levél van ott. Fújkálják géppel, lefújja a járdáról a falevelet, jön 
a szélvihar, tele van a járda, meg a bérházak parkolórészei mindenfelé falevéllel. Ez milyen munka? 
Ez két fillért nem ér. Akkor fizessék ki! 24 évre visszamenőleg kifizetheti a Városgazda a 
munkájukat, amit ő végez, meg csináltat az emberekkel. Ez nem így működik, hogy mindent úgy 
hagynak szemétben. Elkezdenek valamit és nem fejezik be. A buszok. Ezek is sok problémát 
okoznak. Ő ugyan a betegsége miatt keveset utazik busszal, de elmennek hozzá az emberek, mert 
a lakása és az irodája egyben van, és ott vannak az iratok, minden bizonyíték, és elmondják, hogy 
milyen koszosak a buszok, fertőtleníteni kellene. Úgy gondolja, nincs annyi pénz rá, vagy nincs 
annyi vegyszer, vagy nem tudják a takarítók, hogy milyen feladatot kell ellátni, vagy milyen 
vegyszerrel kell fertőtleníteni. Bérházak fertőtlenítése. Ebből is kapott sok visszajelzést, hogy 
nagyon sok lépcsőház nagyon koszos. Hiába kiadják vállalkozóknak, ennek, annak, nincsenek 
rendesen kitakarítva, kifertőtlenítve. Nem is csodálja, hogy egyre nagyobb a fertőzés. A rengeteg 
galamb. Ami a várost is mindenhol ellepi. Aki tudja, hogy a galamboktól mennyi fertőzést lehet 
összeszedni, vagy rálátott már, addig nem fognak figyelni a galambok megszüntetésére, mert ha 
elindul egy fertőzés, nem fogják tudni megállítani. A tömeges fertőzéssel meg nagyon sok gond, 
probléma lesz, mivel az egészségügy állapota rossz. Ő megjárt már mindent, itt van élő példaként, 
hogy kapott egy olyan fertőzést, amiből nagyműtétje volt. Három hónapig a kórházat járta, 1-2 nap 
kivételével, nem volt otthon. 35 kg-ot lefogyott, a kórházi fertőzésekről nem is beszélve. Annyi 
probléma, ami hozzá eljutott, és ő maga is megtapasztalta, valahogy furcsának tartja azt, mikor azt 
mondják, hogy nincs a kórházban fertőzés. De van! Csak szőnyeg alá van seperve.  
 
Veres Pál polgármester: A kórházi fertőzés nem hozzájuk tartozik.  
 
Honvéd Józsefné: Ezt akkor is elmondja. Vannak itt képviselők, országgyűlési képviselők, 
lobbizzanak az egészségügyért, hogy legyen megfelelő ellátás. Neki hetekkel korábban be kell 
jelentkezni valahová, nem tudtak egy vizsgálatot elvégezni, el kellett mennie maszek orvoshoz, 
nehogy ott pusztuljon el. Kemoterápiás kezelést kapott azért, hogy most még tudjon élni és járni. 
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De ha ezt saját maga nem vállalja be, ami költséges. Akkor minek van a kórház? Minek van az 
egészségügy? Minek fizetik az emberek a TB-t? Ezt senki nem meri elmondani. Amíg ő a kórházban 
feküdt, látta, hogy lógnak belőle a csövek, az infúzió bevarrva a nyakába, és milyen az ellátás… 
Kevés az ápolónő, kevés a fertőtlenítő, meg a takarítók. Mostanában nincs a takarítóknak se 
tanfolyam, vagy valami, amivel lehetne őket ösztönözni, meg olyan munkabéreket fizetni, amivel 
ösztönzik őket, hogy dolgozzanak.  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, hogy ezt a kórház vezetéséhez nyújtsa be.  
A kérdés megválaszolására átadja a szót a MIVIZ Kft. képviselőjének, Viszokai János műszaki 
igazgatónak. 
 
Viszokai János: Már beszéltek személyesen is a kialakult helyzetről. Az adott hiba egy olyan 
vezetéken van, ami a társasház bekötési főmérője után található, tehát az a társasház vezetéke, amit 
már említett is a telefonban. Ilyen vezetéket vállalkozási tevékenységben tudnak javítani, építeni, 
bármilyen munkát végezni rajta. Az elsődleges feladatuk a közszolgáltatás, a közhálózat 
üzemeltetése, javítása, karbantartása. Az első alkalommal, amikor meghibásodás volt ugyanezen a 
vezetéken, akkor szerencsére volt szabad kapacitásuk, és ilyen vállalkozási tevékenység keretében 
meg tudták oldani a javítást, amit kiszámláztak és a társasház kifizette. A második alkalommal 
viszont nem volt szabad kapacitásuk a munka elvégzésére. A felszólaló említette, hogy nincs, pedig 
van olyan szabad vállalkozó, akinek van megfelelő munkagépe, eszközparkja. Sőt, ilyen vállalkozót 
ajánlott is. Úgy tudja, hogy fel is hívta Honvéd Józsefné, de közben már talált másikat. Jelen 
helyzetben is az történt, hogy a MIVIZ-nek már ki kellett menni egy másik olyan hibához, ami 
közhálózaton történt. Ennek ellenére a mielőbbi hibaelhárítás érdekében megtették, hogy legalább 
az ásást elvégezzék, mert azt említette, hogy az a legnagyobb probléma a helyszínen. Ígérni nem 
tudja, hogy ha bármikor ilyen meghibásodás történik, akkor a MIVÍZ el fogja tudni hárítani, mert 
nem a MIVÍZ közfeladata, hanem sajnos a társasházé. Azt is elmondta, hogy valószínű, bár nem 
volt kint a helyszínen, nem látta a vezetéket, ha ez valóban 43 éves acélvezeték, amin ilyen rövid 
időn belül két meghibásodás is történik, akkor sajnos rossz állapotban van a vezeték. Ahogy 
Honvéd Józsefné elmondta, belülről már a rozsdák is megjelentek rajta. Ha nem történik meg ennek 
a vezetékszakasznak a cseréje a társasházig, akkor ezen többször fog ilyen hiba előfordulni.  
 
Veres Pál polgármester: Az autóbusz belső tisztaságával kapcsolatban írásban válaszol az MVK 
Zrt. Galamb és eb témában megadja a szót Aljegyző Asszonynak. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Említette az ebtartási szabályok betartása kapcsán a Hatósági Osztály 
tevékenységét. Az állattartási szabályokat magasabb szintű, tehát törvényi szintű szabályok rögzítik. 
Helyi rendelet erre vonatkozóan nem alkotható, amit az Alkotmánybíróság egyik döntésében 
kimondott. A bérházakban, társasházi lakásokban tartható ebek számát nem lehet korlátozni, mert 
a tulajdonjog korlátozását jelentené. Korábban valóban volt ilyen önkormányzati rendelete a 
városnak, de hatályon kívül kellett helyezni. Ettől függetlenül az állattartási szabályok betartását, 
amennyiben bejelentés érkezik a Hatósági Osztályhoz, akkor a munkatársaik minden esetben 
kivizsgálják. Ha szabálytalanságot tárnak fel, akkor tudnak intézkedni. Csendháborítást is említett a 
felszólaló. Az adott esetben az érintettnek kell első körben a rendőrséget megkeresni, mert ők 
tudnak azonnal intézkedni. Ha ez rendszeresen és sorozatosan fordul elő, akkor pedig 
birtokvédelmet lehet kérni jegyzői hatáskörben, illetve a bíróság tud ebben az ügyben eljárni. 
Galamb problémával is foglalkozik az önkormányzat, amit nem egyszerű megoldani. Több 
lehetőséget is vizsgálnak. A helyi rendelet előírása, hogy a galambok fészkelőhelyeit meg kell 
szüntetni az érintett ingatlan tulajdonosának. Ha ez társasház, akkor a közös képviselőkkel tudják 
felvenni a kapcsolatot, de ez kicsit tovább mutató probléma. Összetett a kérdés, foglalkoznak vele.  
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Veres Pál polgármester: Megköszöni a választ. A továbbiakra írásban fognak reagálni. A galamb 
kérdés nem csak Miskolc problémája, hanem szinte valamennyi városé. Erre még a covid járvány 
előtt volt egy kormányzati intézkedés, amit nagy örömmel fogadtak, de sajnos a járvány után félbe 
szakadt. Ennek ellenére vizsgálják a lehetőséget, hogy milyen feltételek mellett lehet megtenni. 
Hallottak jó híreket, épp az előző Közgyűlésen is téma volt a galambürülék a belvárosban, hogy 
akár biológiai jellegű gyérítést, vagy létszám korlátozást lehet benne felvetni.  

 
Valaki hozzászól, de nincs hangrögzítés. 

 
Veres Pál polgármester: Azt kéri, hogy minden egyes konkrét esetben, akár a mérgezésről, akár 
elhullott állatokról tud, azonnal jelezze az Önkormányzat felé, hogy haladéktalanul intézkedni 
tudjanak a Városgazdával közösen, vagy egyéb hatóságokat bevonva.  
A 8. sorsszámmal rendelkező felszólalót, Rostás László építész urat kéri, hogy fáradjon ki a 
mikrofonhoz.  
 
Rostás László: A Diósgyőri Vár tervezésével kapcsolatban olyan szintet üt meg a közhangulat, 
ami egyszerűen nem tartható. Az elkövetkezendőkben szeretne egy olyan nyilatkozatot tenni, egy 
olyan közleményt közrebocsátani, amelyben egyértelműsítené a helyzetet. Jó hírrel jött, minden 
olyan dolog, ami idáig megjelent a közmédiában, a sajtóban, egyetlen egy tétele sem igaz, egyetlen 
egy tétele sem tartható. Ezeket tételesen lehet cáfolni. Sajnos nincs módjában az, hogy ezt 
megtegye, hiszen nyugdíjazása előtt másfél évvel, közmegegyezéssel jött el a hivataltól, aláírt egy 
nyilatkozatot, ami arról szólt, hogy a folyamatban lévő beruházásokról és egyebekről nem 
nyilatkozik. Ezt idáig betartotta. De eljutott arra a szintre, amikor közvetlen volt kollégái, akik részt 
vettek ebben a munkában, illetve azok családtagjait ma már munkahelyeken, iskolában gyalázzák és 
alázzák. Ez megengedhetetlen. Megkérdezik a gyerekektől, hogy lehet ilyen … az apád, nagyapád, 
hogy nem tudja, hogy a vár 700 éves, hogy nem tudja azt, hogy mi az, ami állékony, nem állékony 
stb. Megengedhetetlen. Ráadásul mindez úgy, hogy nem igaz, nem valós. Mint ahogy Polgármester 
Úr is egyértelműen nyilatkozta: nem tervezői hibából származnak a dolgok. Innentől kezdve az, 
hogy a Minap, és az összes többi helyi média is beállt abba a sorba, hogy nem a tényeket közli, és 
átveszi azokat az ál dolgokat, amelyek megjelentek, megengedhetetlen. Az lenne a kérése, hogy a 
közleményt, amit felolvas, legyenek kedvesek megjelentetni a helyi sajtóban, a Minap-ban és a többi 
dologban. Ezt ő, mint a Diósgyőri Vár felelős vezető tervezője, teljes mértékben minden szavát 
vállalja. A nyilatkozatot felolvassa, és az írásos változatát átadja.  
 

„Cáfolat a Diósgyőri Várral kapcsolatban, az eddig megjelent félrevezető hírekről - Közlemény 
Minden titkot feltár a hosszú, végtelen idő, s a napfényen levőket elfedi. „Szophoklész” 
 
Tisztelt Miskolciak! 
A Diósgyőri Vár revitalizációnak felelős építész vezető tervezőjeként az alábbi közleményt 

kívánom Miskolc és az ország közvéleménye elé tárni. 

1. A Diósgyőri Vár, jelenleg egy folyamatban lévő építési beruházás. Így arról, mint végleges 
állapotról véleményt alkotni, korai és félrevezető. Az engedélyezési és a kiviteli tervek, több mint 
100 szakember bevonásával, törvényi előírásoknak megfelelően dokumentálva, minden érintettel 
jóváhagyólag egyeztetve készültek. Az építés, szakhatósági engedélyezési határozatokkal 
rendelkező, jogerős építési engedély alapján készül. 

2. A Diósgyőri Vár II. ütemének építése során, a különböző helyi és országosan megjelenő 
médiumokban, a megjelent írások, (tisztelet a kivételnek) az építészettörténeti, levéltári és a 
helyszíni falkutatásokkal tényszerűen igazolt, szakmailag megalapozott valósággal ellentétes 
állításokat tartalmaznak. A szerkesztőségek általában maguk is az apró dőlt betűs részben 
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megjegyzik, hogy írásaik „nem feltétlenül tükrözik a szerkesztőségük álláspontját” vagyis avval nem 
kívánnak azonosulni. 

3. A szerzőik, visszaélve a helyzetükkel pl. „Építészeti szakírónak”, vagy intézményi háttér 
mögé bújva szakembernek” állítják be magukat, anélkül, hogy egyáltalán valóban kíváncsiak 
volnának a hitelességre, a szakmai miértekre. Ók és hivatkozott alanyaik, a kioktató kijelentések 
mellett, nem veszik figyelembe, hogy egy folyamatban lévő, félig kész beruházásról van szó és 
tényszerűen léteznek, illetve létezhetnek új kutatási eredmények. A cikkírók, különféle „terminus 
technikus”-okat használva azt sugallják az olvasók felé, mintha a valóságnak megfelelő tényszerű 
adatokat közölnének. Valójában azok nem tekinthetők másnak, mint érzelmektől túlfűtött kitalált 
irodalmi műnek, mint ahogy az egyik folyóirat ezt nem is leplezve, szakcikkét az „esszé” rovatban 
közli, félrevezetve az avatatlan olvasókat. 

4. Az alaptalan minősítésektől sem mentes „tényfeltáró” újságírók, a legelemibb újságírói 
szabályt is mellőzik. A tények helyett, részinformációk alapján, lejárató, rossz színben feltüntető, 
alapvető jogokat sértő, megalázó, egyoldalú, félrevezető, kitalált és valótlan híreket kreálnak. 
Cikkeik tükrözik a tájékozatlanságot, s így nem is alkalmasak a valós, szakmailag is tényszerű 
tájékoztatásra. Elhallgatják a projektben ténylegesen résztvevő szakemberek, hatóságok, tervezők, 
kivitelezők, lebonyolítók valós szakvéleményeit, nyilatkozataikat, s így az egész beruházást 
hiteltelennek, törvénytelenséget sugalló egyéni rosszindulatú akcióknak állítják be. A valótlan 
állításokat elkerülhették volna, ha cikkeik megírása előtt kérdéseikkel megkeresnek, vagy 
tájékozódnak a mellékelt, velem készült megjelent nyilatkozatokból. 

5. Ezért, a Diósgyőri Vár revitalizációjának II-es ütemével kapcsolatban, a különféle 
médiákban megjelent, szakmailag és törvényesen nem megalapozott mindenféle vádakat, 
rosszindulatú megjegyzéseket, a döntésekben, az engedélyező eljárásban résztvevő hatósági, 
véleményezői, bizottsági, tervezői és kivitelezői szakemberek nevében a leghatározottabban 
visszautasítom. 

Kelt, Miskolcon 2023. november 9-én 
Tisztelettel 
Rostás László, a Magyar Köztársasági Érdemrend lovagkeresztjével kitüntetett Ybl- 
proArchitectúra és Nívó díjas építész, a Diósgyőri Vár felelős vezetőtervezője.” 
 
Jó hír ez, mert minden, ami idáig megjelent, valótlan. Az a kérése, hogy vegyék komolyan, mert 
egyszer ezt a várat üzembe kell helyezni, és akkor az eddig rátett összes mocskot, szemetet, amit 
ráhordtak le kell takarítani róla. Ha turistákat akar ez a vár, akkor ilyen módon nem fog tudni. 
Köszöni, hogy meghallgatták, és nagyon szépen kéri, hogy valóban tegyék meg a lépéseket.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, a közleményt átadja Jegyző Úrnak. Intézik az 
ügyet. Valóban, az elmúlt időszakban gyakorlatilag a vár rekonstrukciójának, illetve 
revitalizációjának kezdetétől nagyon nagy társadalmi érdeklődés kíséri és számtalan pro és kontra 
vélemény fogalmazódott meg. Sajnos a mai világot megtapasztalhatták valamennyien saját 
munkájuk során, hogy nem mindig a szakmaiság és jóindulatú kritikák érintik. Itt nyilván egy 
évekkel ezelőtt elindított nagyon alapos munka mentén az a feladatuk, hogy ezt az elkezdett 
folyamatot a lehető legjobb minőségben be tudják fejezni. Az eddigi intézkedéseik is ezt igyekezték 
szolgálni. Jó hír az, hogy látva azt, hogy a Modern Városok Programban felülvizsgálatra kerülnek 
a függőben lévő beruházások, aminek a végső határideje 2024. július 1. Ezért úgy döntöttek, hogy 
megpróbálják a rendelkezésre álló forrásokat összegyűjteni, amivel el tudják indítani a megállt 
folyamatokat. Alapvető félelmük, hogy közeledik a tél és egy félig kész épület állagának romlása a 
tél folyamán bekövetkezik, ha nem folytatódnak a munkálatok. Ezzel egy időben, vagy néhány 
nappal vagy órával hallhattak egy olyan bejelentést, parlamenti felszólalást egy parlamenti 
interpellációra adott miniszteri válaszban, amely szerint Miniszter Úr arról biztosította a 
közvéleményt, hogy rendelkezésre bocsátja az előre nem látható akadály megszüntetéséhez 
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szükséges forrásokat. Nyilván ez még nem azt jelenti, hogy azonnal átutalták ezt az összeget, hanem 
ez egy támogató jellegű jó hír. Így még inkább alátámasztja azt a döntést, hogy a rendelkezésre álló 
egyéb célra szükséges forrásokat átmenetileg átcsoportosítva folytatni tudják majd a kivitelezést. 
Valóban a használatbavétel és a teljes készültség fogja eldönteni, hogy ez a vár be tudja-e azt a 
funkciót tölteni, amire az építész és a város szánta annak idején. Nyilván a folytatásban mindent 
megtesznek, hogy maga a beruházás és a kivitelezés zökkenőmentesen történjen. 
Újabb felszólalás nem érkezett, megköszöni valamennyi hozzászóló észrevételét, véleményét. Az 
önkormányzatok gazdasági társaságok és a Polgármesteri Hivatal főosztályának valamennyi 
észrevételét. A javaslatokat és felvetéseket meg fogják vizsgálni és arra érdemi válaszokat fognak 
adni és intézkedni fognak. Megköszöni mindenki munkáját, az ülést bezárja 10 óra 24 perckor. 
 
 

k.m.f. 
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